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Protokół Nr 28/16 
z obrad XXVIII sesji Rady Gminy Srokowo odbytej w sali galerii  

Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  
w dniu 30 listopada 2016r. 

 
Początek posiedzenia – godz. 13.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 17.20. 
 
Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 
Obradom przewodniczyła Regina Wieczorek – Wiceprzewodnicząca Rady Gminy 
Srokowo. 

Ad. pkt. 1 
Otwarcie prowadzenia XXVIII sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 w związku z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2016r. poz. 446 ze zmianami) otwarcia sesji 
dokonała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek.   

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek otworzyła posiedzenie XXVIII 
sesji Rady Gminy Srokowo, powitała przybyłych gości i radnych. 

Pana Franciszka Andruszkiewicza  - Wójta Gminy Srokowo,  
Pana Marka Olszewskiego – Zastępcę Wójta Gminy Srokowo, 
Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnik Gminy, 
Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarza Gminy, 
Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego 
Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek   

Oraz zaproszonych gości: 
Panią Alicję Kamińską – Radną Powiatu Kętrzyńskiego, 
Pana Chorążego Mariusza Staworko z Placówki Straży Granicznej w Barcianach, 
Pana sierż. sztab. Grzegorza Kowalczuk – przedstawiciela Straży Granicznej w 
Barcianach, 
Pana Romana Kuriatę – Radnego Warmińsko- Mazurskich Izb Rolniczych Powiatu 
Kętrzyńskiego,  
kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 
Panią Jadwigę Zając – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance, 
Pana Dariusza Kowalskiego – Dyrektora Gimnazjum, 
Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK, 
Panią Grażynę Jolantę Niedźwiedzką- Bień – Kierownika GOPS, 
Panią Danutę Bielecką – Kierownika Filii Szkoły Podstawowej w Solance, 
Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM w Srokowie, 
Panie i Panów sołtysów, panią Ewę Brzostek – redaktora Radia „Barcja”                             
i organizatora imprez powiatowych w Kętrzynie oraz wszystkie osoby uczestniczące                             
w sesji. 
Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 
protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek kontynuując 
posiedzenie sesji na podstawie listy obecności stwierdziła, że aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 10 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 
Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 
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Wiceprzewodniczącej Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 10 
gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radny Janusz 
Bujalski, kolejny z listy radnych.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt. 1 porządku obrad  
i przeszła do realizacji pkt. 2.  

 
Ad. pkt. 2 
Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           
w porządku obrad. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek poinformowała, że 
porządek obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie. Zapytała czy są  
wnioski lub uwagi do porządku obrad? 

Przewodnicząca komisji doraźnej Agnieszka Gajowniczek zgłosiła wniosek w sprawie 
zdjęcia z porządku obrad pkt 10.6. – Podjęcie uchwały w sprawie określenia 
wysokości diet i zasad ich wypłacania radnym Gminy Srokowo.    
Przewodnicząca komisji doraźnej zaproponowała wspólne posiedzenie komisji stałych 
w grudniu po to, aby wszyscy radni mogli wypracować jedno stanowisko w sprawie 
określenia wysokości diet i zasad ich wypłacania radnym Gminy Srokowo. 

Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz zaproponował  zmianę w porządku obrad 
polegającą na wprowadzeniu pkt 10.8. – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia 
Gminy Srokowo do realizacji projektu pn. „E – kompetencje bez barier”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek poprosiła o głosowanie na temat 

przyjęcia zmiany polegającej na zdjęciu z porządku obrad pkt 10.6. projektu uchwały 

w sprawie określenia wysokości diet i zasad ich wypłacania radnym Gminy Srokowo. 

Rada Gminy jednogłośnie - 10 gł. „za” przyjęła  zmianę polegającą na 
zdjęciu z porządku obrad pkt 10.6. – projektu uchwały w sprawie 

określenia wysokości diet i zasad ich wypłacania radnym Gminy Srokowo. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek poprosiła o głosowanie na temat 
przyjęcia zmiany polegającej na wprowadzeniu do porządku obrad pkt 10.8. projektu 
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Srokowo do realizacji projektu                         
pn. „E – kompetencje bez barier”. 

Rada Gminy jednogłośnie - 10 gł. „za” przyjęła  zmianę polegającą na 
wprowadzeniu w pkt 10.8. do  porządku obrad podjęcia uchwały                           

w sprawie przystąpienia Gminy Srokowo do realizacji projekt                         
pn. „E – kompetencje bez barier”. 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 
 
1.   Otwarcie XXVIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 
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6.  Analiza zobowiązań podatkowych za trzy kwartały 2016 r.  

7.  Informacja o stanie mienia gminnego na dzień 31 października 2016 r.  

8.  Prace nad projektem budżetu Gminy Srokowo na 2017 r.  

9.  Przyjęcie protokołu wraz z wnioskami Komisji Rewizyjnej z kontroli działalności 

Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie.   

10.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

10.1. Uchwalenia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie  

        Srokowo na lata 2016-2024. 

10.2. Uchwalenia Programu Współpracy Gminy Srokowo z organizacjami  

        pozarządowymi w 2017 r. 

10.3. Zasad udzielania dotacji celowej na inwestycje z zakresu ochrony środowiska                     

        i gospodarki wodnej na terenie Gminy Srokowo. 

10.4. Przedłużenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego  

        odprowadzania ścieków w Gminie Srokowo. 

10.5. Wprowadzenia dopłat do taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie  

        Gminy Srokowo. 

10.6.  Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2021. 

10.7.  Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016r. 

10.8.  Przystąpienia Gminy Srokowo do realizacji projektu pn. „E- kompetencje bez    

         barier”. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

13.  Zakończenie obrad XXVIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

 
 Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 2. i przeszła do  punktu 3. porządku obrad. 
 

Ad. pkt. 3 

Przyjęcie protokołu z  XXVII  sesji Rady Gminy Srokowo. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek poinformowała, że protokół z 
XXVII sesji z dnia 28 października 2016 r. (zał. nr 5) były do wglądu w biurze Rady 
Gminy oraz został wyłożony na pół godziny przed sesją na sali obrad.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, iż zapoznała się  z protokołem, który 
wiernie odzwierciedla przebieg XXVII sesji. Przewodniczący zapytał radnych czy mają 
uwagi do protokołu. Wobec braku wniosków i uwag Wiceprzewodnicząca Rady Gminy 
poddała pod głosowanie protokół z XXVII sesji z dnia 28 października 2016r.,              
w czasie którego na sali obrad obecnych było 10 radnych.  
 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XXVII sesji bez uwag                                 

i większością głosów –  9 gł. „za”, 0 gł. „przeciw” i 1 gł. „wstrzymujący się” 

(radna nieobecna na poprzedniej sesji). 

 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 3. i przeszła do  punktu 4. porządku obrad. 
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Pkt 4. 
Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek poprosiła Pana Wójta Gminy 
Srokowo o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym 
(zał. nr 6). 
 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że w okresie 
międzysesyjnym od 27 października 2016r. do 29 listopada 2016r. wydał dziewięć 
zarządzeń: 
 
1.Zarządzenie nr 85/16 z dnia 3 listopada 2016r. w sprawie zarządzenia wyborów 
Sołtysa Sołectwa Bajory Wielkie oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Bajory 
Wielkie.  

2. Zarządzenie nr 86/16 z dnia 3 listopada 2016r. w sprawie zarządzenia wyborów 
Sołtysa Sołectwa Jegławki oraz członków Rady Sołeckiej Sołectwa Jegławki. 

3. Zarządzenie nr 87/16 z dnia 3 listopada 2016r w sprawie zarządzenia wyborów 
Sołtysa Sołectwa Wilczyny oraz Rady Sołeckiej Sołectwa Wilczyny. 
 
4. Zarządzenie nr 88/16 z dnia 14 listopada 2016r. w sprawie przyjęcia projektu 
budżetu na rok 2017. 
 
5. Zarządzenie nr 89/16 z dnia 14 listopada 2016r. w sprawie przyjęcia projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2017-2022. 

6. Zarządzenie nr 90/16 z dnia 14 listopada 2016r. w sprawie zarządzenia wyboru 
Sołtysa Sołectwa Jegławki oraz Rady Sołeckiej Sołectwa Jegławki. 

7.Zarządzenie nr 91/16 z dnia 14 listopada 2016r. w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym nieruchomości wraz z 
udziałem w gruncie stanowiącym własność Gminy Srokowo. (P. Kulesza) 

8.Zarządzenie nr 92/16 z dnia 14 listopada 2016r. w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym nieruchomości wraz z 
udziałem w gruncie stanowiącym własność Gminy Srokowo. (P. Bochno) 

9.Zarządzenie nr 93/16 z dnia 24 listopada 2016r. w sprawie powołania Komisji do 
przeprowadzania inwentaryzacji sprzętu Obrony Cywilnej stanowiącego mienie 
Skarbu Państwa. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek zapytała czy są pytania do 
złożonej informacji, a w związku z ich brakiem pytań zamknęła pkt. 4 i przeszła do 
punktu 5 porządku obrad. 
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Pkt 5. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek poprosiła radnych o składanie 
interpelacji i zapytań.  
 

1.Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy będzie udostępniony na stronie BIP 
Srokowo protokół z kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie wraz           
z zaleceniami pokontrolnymi? 

 
W związku z brakiem dalszych interpelacji i zapytań radnych Wiceprzewodnicząca Rady 

Gminy zamknęła pkt 5 i przystąpiła do realizacji pkt 6 porządku obrad. 
 

 
 

Pkt 6. 
Analiza zobowiązań podatkowych za trzy kwartały 2016 r.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek powiedziała, że temat był 
przedstawiany (zał. nr 7) i omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji 
stałych Rady Gminy, a następnie poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie 
informacji. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że jeśli chodzi o podatki i opłaty 
lokalne to w podziale od osób prawnych to mamy 88,89%  realizacji planu za trzy 
kwartały, a jeśli chodzi o osoby fizyczne to osiągnęliśmy 74,13% realizacji planu. 
Skutki obniżenia górnych  stawek podatkowych za okres sprawozdawczy wynoszą 
82137 zł i dotyczą: podatku od nieruchomości (osoby fizyczne)- 62589 zł; podatku od 
nieruchomości (osoby prawne) – 4446 zł; podatku od środków transportowych 
(osoby fizyczne) – 10686 zł oraz podatku od środków transportowych (osoby 
prawne) – 4416 zł. Wpływy z podatków i opłat lokalnych przy założeniach  3876473zł 
gdzie wykonanie mamy na poziomie 2917315 zł co stanowi 75,25% (na zakładany w 
planie 75% osiągnęliśmy 75,25%). Wpływy z tytułu udziałów Gminy w dochodach 
stanowiących dochody budżetu państwa tj. z podatku dochodowego od osób 
fizycznych za 2016 r. na plan 1341473 zł wyniosły 965957 zł co stanowi 72% planu. 
Natomiast udziały w podatku od osób prawnych wyniosły 39601,22 na plan 50000 zł 
co stanowi 79,2% wykonanego planu. Opłata za pozwolenie na sprzedaż alkoholi 
wyniosła 37477,02 zł co stanowi 46,84% planu ze względu na likwidację jednego 
punktu. Jeśli chodzi o dochody ze sprzedaży mienia Gminy to zostały one 
zaplanowane w kwocie 420600 zł, a wykonano 105900,34 zł tj. 25,18% planu, ale 
informacja ta jest już nieaktualna ze względu na to, że sprzedaliśmy górną halę oraz 
nieruchomość po byłej stacji CPN jak również część mienia ruchomego zwiększając 
nasz dochód o ok. 186 tys. zł. Do końca roku planujemy również sprzedaż pięciu 
mieszkań. Skarbnik stwierdziła, że nie ma zagrożeń w realizacji podatków i opłat 

lokalnych, które gmina planuje zrealizować w jak najwyższym stopniu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek otworzyła dyskusję, a wobec jej 
braku poprosiła radnych o przegłosowanie przyjęcia informacji. 
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Rada Gminy jednogłośnie – 10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła analizę zobowiązań podatkowych za 

trzy kwartały 2016 r. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 6. i przeszła do  punktu 7. porządku obrad. 
 
 

Pkt 7. 
Informacja o stanie mienia gminnego na dzień 31 października 2016 r.  

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek powiedziała, że temat był 
przedstawiany (zał. nr 8) i omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji 
stałych Rady Gminy, a następnie poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie 
informacji. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że na dzień 1 stycznia 2016 r.                   
w posiadaniu gminy było około 374 ha gruntów komunalnych sklasyfikowanych jako: 
użytki rolne- 46,81 ha; zadrzewienia – 12 ha; drogi – 268,33 ha; użytki kopalne –                
8 ha; rekreacyjne i wypoczynkowe – 14,53 ha; tereny różne – 1 ha; nieużytki                     
i pozostałe – 23 ha. Od początku roku sprzedano następujące działki: dwie działki 
stanowiące drogi wewnętrzne w obrębie Jankowice; działkę rolną w obrębie 
Kosakowo oraz działkę stanowiącą drogę wewnętrzną w obrębie Siniec. Wpływy ze 
sprzedaży wyniosły kwotę 43 634 zł. Na mocy decyzji administracyjnych Gmina 
Srokowo przejęła nieodpłatnie od Skarbu Państwa następujące nieruchomości: 
działkę rolną o pow. 0,01 ha w obrębie Siniec; działkę rolną o pow. 0,16 ha                      
w obrębie Wólka Jankowska oraz działkę rolną o pow. 0,02 ha w obrębie Siniec. W 
wieczyste użytkowanie mamy przekazane około 1 ha gruntów. Gmina Srokowo jest w 
posiadaniu 38 mieszkań komunalnych, z których pięć jest przygotowanych do 
sprzedaży. Ponadto po drugim przetargu podpisano protokoły na sprzedaż 
nieruchomości przy ul. Kętrzyńskiej, tzw. „Górnej hali” i „CPN” na kwoty odpowiednio 
141594 zł oraz 28313 zł przy czym akt notarialny zostanie podpisany do 15 grudnia 
2016r.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek otworzyła dyskusję. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że na komisjach mówiono o trudnej 
sytuacji, którą na chwilę obecną ogranicza przepis zezwalający sprzedaż gruntów 
rolnych. Pracownicy urzędu mówili, że aby móc coś zrobić ze sprzedażą działek 
rolnych, które w rzeczywistości mogłyby być działkami rekreacyjnymi                         
i wypoczynkowymi można byłoby zaktualizować plany zagospodarowania 
przestrzennego. Radna zapytała Pana Wójta czy w związku z tym w budżecie na 
przyszły rok będzie coś zaplanowane w tej kwestii bo jak na razie nie mamy ujętego 
takiego działania? Radna uważa, że rok 2017 będzie trudnym rokiem i dobrze byłoby 
móc pozyskać większe środki ze sprzedaży mienia. 

Skarbnik Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że w części jednego z działów (70010) 
są zaoszczędzone pewne kwoty, ale nie jest pewna czy będą one wystarczające na 
przeprowadzenie aktualizacji planu zagospodarowania przestrzennego, ale na 
początkowe działania są wystarczające. Po rozpoznaniu będzie można zwiększyć tę 
kwotę z rezerwy Wójta bądź po naniesieniu zmian w budżecie w związku                            
z nieotrzymaniem dofinansowania na ulicę Łąkową. 
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Wobec braku dalszej dyskusji Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek 
zamknęła dyskusję i poprosiła radnych o przegłosowanie przyjęcia informacji. 

 
Rada Gminy jednogłośnie – 10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła informację o stanie mienia gminnego 

na dzień 31 października 2016 r. 

 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 7. i przeszła do  punktu 8. porządku obrad. 

 

Pkt 8. 

Prace nad projektem budżetu Gminy Srokowo na 2017 r.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek powiedziała, że temat był 
analizowany podczas poszczególnych posiedzeń komisji stałych Rady Gminy 
Srokowo, a następnie poprosiła Panią Skarbnik o krótkie wprowadzenie do informacji. 

O godz. 13.25 na obrady sesji przybyła radna Ewa Dudek – stan 11 radnych. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że budżet Gminy po stronie 
dochodów ustalony jest w kwocie 15 169 787,00 zł natomiast wnioski do budżetu 
wpłynęły na kwotę 29,5 mln zł. W związku z tym budżet na przyszły rok był bardzo 
trudny do zaplanowania. Niedobór budżetu wynosi 3 612 707,00 zł, a wydatki 
planowane są w kwocie 18 782 494,00 zł. Niedobór budżetu zostanie pokryty 
pożyczkami z Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości 2 555 457,00 zł oraz             
z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej w wysokości 1 000 000,00 zł, a także 
wolnymi środkami w kwocie 57 250 zł. pożyczki są niezbędne do zrealizowania zadań 
inwestycyjnych i głównie chodzi o budowę drogi na ulicy Ogrodowej gdyż jest to 
bardzo duże zadanie na prawie 3 mln zł.  Trudno byłoby nam wykonać tę inwestycję 
bez zaciągnięcia pożyczki z BGK na część dofinansowania, na które mamy już 
zawartą umowę. W kwestii struktury dochodów planowanych to subwencje stanowią 
33,42% dochodów budżetowych, dotacje na zadania zlecone stanowią 29,53%, 
dotacje celowe na zadania własne 4,16 %, udział w dochodach budżetu państwa  to 
10,09%, a pozostałe dochody własne stanowią 22,78%. Jeśli chodzi o wydatki to są 
one zaplanowane w taki sposób, że na wydatki majątkowe przeznaczamy 24,87%,           
a pozostałe obejmują wydatki bieżące czyli: zadania własne, które należą do 
obligatoryjnych jak np. utrzymanie GOPS-u, szkół w zakresie ich funkcjonowania, 
Ochotniczej Straży Pożarnej, Urzędu Gminy i dróg.  W kwestii zadań zleconych mamy 
4 480 tys. zł, które głównie dotyczą GOPS. Dotacje na zadnia własne dotyczą                           
630 326 zł i w większości obejmują dotacje przekazywane do GOPS. Z wydatków 
bieżących przeznacza się: na upowszechnianie kultury 3,45%, na dotację dla 
samorządowego zakładu budżetowego (ZGKiM) 0,34% oraz dla jednostek nie 
zaliczonych do sektora finansów publicznych 0,16% co obejmuje konkursy dla 
stowarzyszeń i organizacji pozarządowych. Przyjęto następujące zadania priorytetowe 
inwestycyjne: przebudowa  sieci wodociągowej w Srokowie oraz opracowanie 
dokumentacji na modernizację hydroforni w Srokowie (finansowanie - pożyczka                
z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej); przebudowa drogi gminnej tj. ul 
Ogrodowej w Srokowie - dokończenie zadania rozpoczętego w 2016r –umowa  
dofinansowania ze środków PROW; kontynuacja  zadania z 2016r: Przebudowa drogi 
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gminnej Kaczory gm. Srokowo –  umowa o dofinansowanie ze środków PROW 
zakończenie 2018r. oraz dofinansowanie do budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków z realizacją od stycznia 2017 r.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek otworzyła dyskusję. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Finansów              
i Rozwoju Gospodarczego poświęcono dużo czasu na wstępną analizę przedłożonego 
projektu budżetu po czym poprosił wszystkich Przewodniczących poszczególnych 
komisji, aby do 10 grudnia przedłożyli opinie na temat budżetu wypracowane wśród 
swoich komisji włącznie z ewentualnymi wnioskami co do jego zmiany. Radny 
powiedział, że radni zaproponują niewielkie zmiany w budżecie m.in. dotyczące 
rozwiązania kwestii związanej z parkingiem przy Szkole Podstawowej w Srokowie co 
również powinno być uzgodnione z Powiatem Kętrzyńskim ponieważ parking graniczy               
z ciągiem drogi powiatowej. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała Panią Skarbnik czy zapadła już decyzja w 
sprawie realizacji zadania polegającego na remoncie drogi na ul. Łąkowej? Czy 
zdecydowano iż ta inwestycja będzie robiona na nasz własny koszt czy też odsuniemy 
ją w czasie? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że na tę drogę gmina nie 
składała wniosku ponieważ wiedzieliśmy, że nie mamy szans na pozyskanie środków 
w LGR. Teraz musimy przeanalizować możliwości i poszukać innych źródeł 
dofinansowania. Mamy możliwość otrzymania środków z Funduszu Rozwoju Dróg w 
Urzędzie Wojewódzkim, gdzie wniosek składa się do 30 stycznia. Skarbnik zapewniła, 
że gmina nie wycofuje się z tego zadania, a już w niedługim czasie okaże się czy 
mamy szansę na pozyskanie  dofinansowania. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała Panią Skarbnik czy pieniądze przeznaczone 
na ulicę Łąkową będą przekazane na poprawę dróg gruntowych czy na zmianę 
nawierzchni? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że na oba zadania. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w projekcie budżetu jest bardzo duża 
kwota zaplanowana z pozyskania ze sprzedaży mienia gminnego czyli 450 tys. zł. 
Radna zapytała czy taki plan jest możliwy do osiągnięcia ponieważ każde 100 tys. 
nieuzyskane w ciągu roku grozi obcięciem kosztów z innej puli pieniędzy? Obawia się, 
że w razie nieosiągnięcia takich dochodów w pierwszej kolejności mogłyby być 
okrojone Fundusze Sołeckie co byłoby niemile przyjęte przez radnych jak również 
przez mieszkańców poszczególnych sołectw. Radna zapytała dlaczego w projekcie 
budżetu wziął się bardzo optymistyczny zapis 450 tys. zł skoro pozostały nam do 
sprzedaży nieruchomości gruntowe dodatkowo przyblokowane nową ustawą? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że mamy jeszcze kilka obiektów 
możliwych do sprzedaży bez zmiany planu zagospodarowania przestrzennego jak np. 
2,5 ha nad Jeziorem Rydzówka, stara remiza w Jegławkach, kilka obiektów po 
nieistniejących hydroforniach oraz działki budowlane na łączną kwotę ok. 2 mln zł. 
Skarbnik powiedziała, że pewności na sprzedaż mienia nigdy nie można mieć 100% 
ponieważ nie wiadomo czy znajdzie się nabywca. 

Wobec braku dalszej dyskusji Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek 
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zamknęła dyskusję i pkt 8 przystępując do realizacji pkt 9 porządku obrad. 

 
Pkt 9. 
Przyjęcie protokołu wraz z wnioskami Komisji Rewizyjnej z kontroli 
działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie.   

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek poprosiła Przewodniczącą 
Komisji Rewizyjnej Agnieszkę Gajowniczek o zabranie głosu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że 
przeprowadzona kontrola była planowaną i przeprowadzaną zgodnie z planem pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2016 r. po czym poprosiła radnego Marka Stachurskiego o 
odczytanie protokołu komisji (zał. nr 9 do protokołu). 

O godz. 13.42 na obrady sesji przybyła radna Renata Mendala – stan 12 radnych. 

Radny Marek Stachurski odczytał przygotowany protokół o następującej treści: 

Komisja Rewizyjna w składzie: Agnieszka Gajowniczek, Ewa Dudek, Marek Stachurski 
w trakcie  spotkań z dyrektorem GOK Srokowo p. Januszem Januszewskim oraz 
księgową GOK Srokowo p. Anną Bogutą, które odbyły się w październiku i listopadzie  
2016 r., przeprowadziła kontrolę w Gminnym Ośrodku Kultury w Srokowie. Kontrola 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Srokowie odbyła się w oparciu o roczny plan 
kontroli zatwierdzony przez Radę Gminy i polegała na sprawdzeniu celowości i 
prawidłowości wydatkowania środków na organizację imprez i przedsięwzięć 
realizowanych w 2015 r., terminowości realizacji zobowiązań jednostki w 2015 r., 
realizacji planu finansowego na 2015 rok, w tym terminowości otrzymywania dotacji 
na działalność oraz przestrzegania zasad obiegu i kontroli dowodów księgowych. 
Komisja zapoznała się ze statutem jednostki, planem finansowym jednostki na 2015 
r. wraz ze zmianami oraz sprawozdaniem finansowym jednostki za 2015 r. Komisja 
analizowała także dowody księgowe oraz zasięgała informacji od skarbnika Gminy – 
p. Małgorzaty Cwaliny. Prowadzenie działalności kulturalnej jest zadaniem własnym 
jednostek samorządu terytorialnego o charakterze obowiązkowym. Jednostki 
samorządu terytorialnego organizują działalność kulturalną, tworząc samorządowe 
instytucje kultury, dla których prowadzenie działalności kulturalnej jest podstawowym 
celem statutowym. Instytucja kultury posiada osobowość prawną. Urząd Gminy 
Srokowo na rzecz prowadzonej przez siebie instytucji kultury udziela corocznie dotacji 
podmiotowej na podstawie art. 28 ust. 3 ustawy z 25.10.1991 r. o organizowaniu i 
prowadzeniu działalności kulturalnej. Organizator instytucji kultury zapewnia środki 
niezbędne do rozpoczęcia i prowadzenia działalności kulturalnej oraz do utrzymania 
obiektu, w którym działalność ta jest prowadzona.  
Celowość i prawidłowość wydatkowania środków na organizację imprez i 
przedsięwzięć realizowanych w 2015 r. 
Komisja Rewizyjna zapoznała się z dokumentacją księgową GOK Srokowo za 2015 r.  
oraz otrzymała wyczerpujące informacje na temat schematów postępowania w 
przypadku wyboru ofert na usługi zewnętrzne. Wybór artystów stanowiących oprawę 
artystyczną podczas cyklicznych imprez organizowanych przez GOK dokonywany był 
z katalogów ofertowych przesyłanych przez agencje artystyczne. Kryterium wyboru 
stanowiła cena. Wybór firmy ochroniarskiej do obsługi Dni Srokowa w 2015 r. 
poprzedzony był wywiadem cenowym, co potwierdza notatka służbowa zachowana w 
dokumentach. Cena roboczogodziny zawarta w umowie na obsługę lipcowych Dni 
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Srokowa wyniosła 17,50 zł netto. Ta sama firma ochroniarska obsługiwała dożynki w 
sierpniu 2015 r. a cena za roboczogodzinę wyniosła 14,94 zł netto. Niższa stawka 
osiągnięta została w drodze negocjacji cenowych. Komisja stwierdziła, że umowy o 
dzieło sporządzane z wykonawcami były w większości bardzo schematyczne i nie 
pozwalają określić szczegółowo rodzaju wykonanego dzieła, np. używano 
sformułowań „uszycie sukienek w ilości 40 szt”, „kompleksowy przegląd komputerów 
GOK i Wioska Internetowa” oraz instalacja oprogramowania”, „uszycie strojów 
tanecznych z powierzonego materiału + dodatki we własnym zakresie”. W większości 
przypadków nie ma w dokumentacji notatek służbowych potwierdzających 
przeprowadzenie wywiadu cenowego. Komisja Rewizyjna ustaliła, że informatyk 
zatrudniony w UG Srokowo dwukrotnie w 2015 r. wykonywał usługi informatyczne 
dla GOK. Na okoliczność tych działań sporządzone zostały każdorazowo umowy o 
dzieło. Komisja przeanalizowała faktury za zakup energii elektrycznej w m-cach od 
stycznia do marca 2015 r. Komisja Rewizyjna ustaliła, że GOK Srokowo poniósł w tym 
czasie ok. 2000 zł miesięcznie kosztów energii naliczanych zgodnie ze wskazaniami 
dwóch liczników. Mimo że w budynku GOK Srokowo ma swoją siedzibę Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej, instytucja ta nie partycypuje w kosztach zakupu energii 
ani w kosztach jakichkolwiek innych mediów.  Łączne koszty związane z 
administracją i utrzymaniem budynku to wg sprawozdania za 2015 r ok. 26 000 zł 
(energia elektryczna, remonty, wywóz nieczystości, telefony, ubezpieczenie). Do tej 
kwoty należy doliczyć 1/2 etatu sprzątaczki od stycznia do maja 2015 r. Komisja 
ustaliła, że w 2015 r. kierownictwo GOK nie wykonywało działań w zakresie 
zmniejszenia zużycia energii i zmniejszenia kosztów jej zakupu. Dyrektor GOK 
Srokowo poinformował członków komisji, że w 2016 r. udało mu się pozyskać 
darowiznę – w jej ramach na sali lustrzanej wymieniono oprawy na energooszczędne. 
Komisja Rewizyjna ustaliła, że w GOK Srokowo w trakcie roku budżetowego nie była 
prowadzona szczegółowa ewidencja osób uczęszczających na poszczególne zajęcia.  
Terminowość realizacji zobowiązań jednostki w 2015 r. 
Po analizie dokumentów księgowych Komisja stwierdziła, że zobowiązania do US i 
ZUS oraz zobowiązania z tytułu płac ponoszone są terminowo. Na koniec 2015 r GOK 
Srokowo nie posiadał zobowiązań i należności przeterminowanych. Komisja nie wnosi 
w tym zakresie uwag. 
Realizacja planu finansowego na 2015 rok, w tym terminowość 
otrzymywania dotacji na działalność: 
Dotacja podmiotowa z budżetu gminy na rok 2015 dla GOK Srokowo wyniosła 404 
732,37 zł, w tym na działalność GOK 283 244,40 zł (plan wykonany w 99,40%), 
działalność biblioteki 45357,66 zł (plan wykonany w 93%) oraz na działalność w 
zakresie sportu 76 130,31 zł (plan wykonany w 99,90%). Zwrot niewykorzystanej 
dotacji w wys. 5267,63 zł nastąpił 31.12.2015 r. Kwota przekazanej dotacji 
podmiotowej nie przekroczyła planowanej w budżecie kwoty dotacji dla gminnej 
instytucji kultury. Urząd Gminy będący organizatorem samorządowej instytucji 
kultury  ustalał wysokość dotacji po otrzymaniu i zaakceptowaniu wniosku dyrektora 
GOK w trakcie konstruowania budżetu na 2015 r.  
Dotacja wpływała na konto GOK Srokowo w następujących transzach:  
styczeń 2015 – przelew w wys. 10 000 zł, przelew w wys. 3 200 zł oraz przelew w 
wys.3 800 zł  
luty 2015 – przelew w wys. 8 000 zł, przelew w wys. 7 500 zł, przelew w 
wys.30000zł  
marzec 2015  – przelew w wys. 50 000 zł 
kwiecień 2015 – przelew w wys. 33653zł  
maj 2015 – przelew w wys. 29 230 zł  
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czerwiec 2015 – przelew w wys. 29 230 zł  
lipiec 2015 – przelew w wys. 15 000 zł, przelew w wys. 20 000 zł 
sierpień 2015 – przelew w wys. 30 000  
wrzesień 2015 – przelew w wys. 37 887 zł  
październik 2015  – przelew w wys. 34 167 zł  
listopad 2015 – przelew w wys. 34 167 zł  
grudzień 2015 - przelew w wys. 34 166 zł Łącznie na konta GOK wpłynęło 410 000zł. 
W Urzędzie Gminy Srokowo nie ma ustalonego trybu przekazywania i rozliczania się z 
otrzymanych dotacji podmiotowych. Komisja Rewizyjna ustaliła, że Urząd Gminy 
Srokowo nie przeprowadzał po zakończeniu roku budżetowego kontroli, których 
przedmiotem byłoby wykorzystanie udzielonej  dotacji podmiotowej. Działania  
zmierzające do ustalenia stopnia wykorzystania środków budżetowych 
przekazywanych GOK lub ustalające ewentualną sumę dotacji podlegającą zwrotowi 
do budżetu ustalone zostały tylko na podstawie sprawozdania z wykonania budżetu 
przedłożonego przez kierownictwo GOK. 
Przestrzeganie zasad obiegu i kontroli dowodów księgowych: 
Komisja Rewizyjna stwierdziła, że przychody własne ewidencjonowane są w 
prowadzonym ręcznie rejestrze rachunków. Wyrywkowo badane dokumenty 
księgowe były opisane zgodnie z zasadami rachunkowości tj. zatwierdzone pod 
względem formalnym, rachunkowym i merytorycznym oraz opatrzone informacją, 
którego działania dotyczy. Komisja nie wnosi w tym zakresie uwag. 
Wnioski pokontrolne:  
1. Urząd Gminy Srokowo nie  przeprowadzał po zakończeniu roku budżetowego 
kontroli, których przedmiotem byłoby wykorzystanie udzielonej  dotacji podmiotowej 
pod kątem celowości, zasadności czy gospodarności. Kwota dotacji to ponad 400 tys. 
zł. Ponadto w Urzędzie Gminy Srokowo nie ma ustalonego trybu przekazywania          
i rozliczania się z otrzymanych dotacji podmiotowych, co może utrudniać dyrekcji 
GOK realizację planu działania.  
2. Zamówienia do 10 tys. zł realizowane w GOK nie posiadały rozeznania cenowego. 
3.Koszty mediów i administracji budynku GOK w całości obciążały budżet 
samorządowej jednostki kultury,  mimo że w budynku GOK Srokowo ma swoją 
siedzibę Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. W efekcie GOPS dysponujący 
rządowym wsparciem na zadania zlecone nie wykazywał kosztów administracji 
zajmowanego lokalu a GOK ograniczał wydatki na zadania własne gminy.  
4. Komisja Rewizyjna wnioskuje o objęcie wspólną obsługą informatyczną wszystkie 
jednostki organizacyjne gminy - strona internetowa GOK wymaga bieżących 
aktualizacji, w zarządzie GOK znajduje się także wioska internetowa oraz komputery 
biurowe, które także potrzebują okresowo opieki informatyka.   
5. Komisja Rewizyjna nie ma zastrzeżeń co do  terminowości realizacji zobowiązań 
jednostki w 2015 r. oraz co do przestrzegania zasad obiegu i kontroli dowodów 
księgowych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek zapytała dyrektora GOK Janusza 
Januszewskiego czy chce się odnieść do protokołu? 

Dyrektor GOK Janusz Januszewski odpowiedział, że protokół pokontrolny przyjął bez 
zastrzeżeń. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał jak ma traktować przedstawione informacje w protokole- 
jako wnioski pokontrolne czy też jako zalecenia pokontrolne? 



12 

 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że jest to trafne spostrzeżenie gdyż do 
każdego punktu powinno być dodane sformułowanie co jest zaleceniem komisji. 
Radna powiedziała, że wiele pytań zawartych w dokumencie kieruje się do działu 
finansowego Urzędu Gminy i być może na następną sesje będzie przygotowany 
poprawiony dokument. 

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że według niego kwota 10 tys. zł dotycząca 
realizowanych zamówień jest zbyt mała przez co wiąże ręce Dyrektorowi GOK                    
w kwestii podejmowania szybkich decyzji zakupowych.  

Radca Prawny Ryszard Bielański zgłosił uwagi natury formalno-prawnej, dotyczącej 
tego, że Komisja Rewizyjna po przeprowadzeniu kontroli nie wydaje zaleceń 
pokontrolnych, a jedynie wnioski, które mogą być przyjęte przez radnych lub nie. 
Protokół jest sporządzony prawidłowo gdyż wskazane są wnioski pokontrolne, 
natomiast sformułowanie „zalecenia Komisji” nie są zgodne z ustaleniami prawnymi. 
Druga uwaga dotyczy tego, że Urząd Gminy nie przekazuje dotacji i nie 
przeprowadza kontroli. Osobą odpowiedzialną za realizację budżetu jest Wójt Gminy, 
który przekazuje dotacje ustalone w uchwale budżetowej, a nie Urząd Gminy.                    
W kwestii merytorycznej Komisja Rewizyjna przedstawiła swoje ustalenia, które 
zostały przedstawione we wnioskach. Od radnych zależy czy będą one przyjęte                   
w całości, w części lub też nieprzyjęte do realizacji jak również zobowiązanie 
odpowiedniego organu czyli Wójta Gminy do wykonania przedstawionych wniosków 
w protokole. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał Radcę Prawnego co będzie oznaczało gdy radni 
przegłosują wniosek dotyczący „zamówienia do 10 tys. zł realizowane w GOK nie 
posiadają rozeznania cenowego”? Radny powiedział, że może komisja miała na myśli 
to iż np. do 50 tys. zł nie powinno się robić rozeznania cenowego. 

Radca Prawny Ryszard Bielański odpowiedział, że jest to kwestia ustalona                   
w regulaminie zamówień publicznych, który każdy zakład posiada, a zgodnie                          
z jego treścią takie zamówienia nie musiało poprzedzać żadne rozeznanie cenowe. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że nie widzi żadnego uzasadnienia do 
tego, że zamówienia nie musiały być poprzedzone zapytaniem cenowym. Radna 
uważa, że jeśli urzędnik publiczny po roku czasu chce wyjaśnić dlaczego wybrał taka, 
a nie inną ofertę to powinien mieć w swoich dokumentach notatkę służbową 
zawierającą uzasadnienie wyboru na taką okoliczność. Twierdzi, że nie jest to wymóg 
dyskwalifikujący rozliczenie finansowe jednostki, ale jest to potrzebne by móc taki 
wybór racjonalnie wyjaśnić i uzasadnić. 

Radca Prawny Ryszard Bielański przyznaje rację radnej Gajowniczek, ale podkreśla, 
że do takich czynności nie było przymusu.  

Dyrektor GOK Janusz Januszewski powiedział, że niektóre zamówienia były robione 
na podstawie zapytań cenowych jak np. w sprawie ochrony na Dni Srokowa na co 
była zrobiona notatka służbowa. Jeśli do danego projektu były wymagane zapytania 
ofertowe to były one robione, a pozostałe rzeczy kupowano lub też zamawiano 
zgodnie z regulaminem. Poza tym GOK nie robi dużych zakupów z wyłączeniem 
organizacji większych imprez dla mieszkańców. Kolejną kwestią jest utrzymanie i 
opłacanie za wykorzystaną energię przez GOPS. Od tego roku jednostka GOPS 
zwracała już część poniesionych kosztów za korzystanie z energii. 
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Radny Piotr Dziadoń pozostaje przy swoim zdaniu, że kwota tylko 10 tys. zł powinna 
pozostać bez rozeznania cenowego po to, aby niepotrzebnie nie krępować działań 
dyrektora GOK. Radny uważa, że są to zakupy, których niejednokrotnie nie da się 
przewidzieć, gdyż mogą wynikać z nagłej potrzeby bądź konieczności ich wykonania 
po to, aby zachować ciągłość w prowadzonych zajęciach w jednostce. Dodatkowo 
radny zauważył, że Urząd Gminy często korzysta z Sali sesyjnej znajdującej się w 
budynku GOK i też należałoby w jakiś sposób regulować należności z tego tytułu. 

Radna Agnieszka Gajowniczek nie może się zgodzić ze stanowiskiem radnego 
Dziadonia w kwestii zamówień do 10 tys. zł i uważa, że w zakładzie powinny być 
robione zapytania cenowe. Kolejną kwestią było to, że notatka służbowa, którą 
otrzymała Komisja Rewizyjna była wymagana przez instytucję rozpatrującą wniosek 
GOK na dofinansowanie do „Dni Srokowa”. Radna powiedziała, że np. ochrona 
kosztowała 2,5 tys. zł, a instytucja potrzebowała notatki służbowej, w której 
wymagane były trzy lub cztery firmy świadczące usługi ochroniarskie. Uważa, że nie 
jest to jakaś nadzwyczajna sytuacja gdy instytucja rozliczająca publiczne pieniądze 
żąda informacji uszczegóławiającej taki lub inny wybór. Jeśli chodzi o koszty mediów 
i administracji w budynku GOK to komisja zwróciła uwagę na taką sytuację gdzie 
GOPS dysponuje bardzo dużymi środkami finansowymi  z rządowej puli. W momencie 
gdy część tej kwoty jest przeznaczona na administrację, a GOPS nie wykazuje 
kosztów poniesionych na nią to całe obciążenie spoczywa na GOK. Oznacza to, że 
opłaty są pokrywane nie z pieniędzy rządowych, a naszych gminnych. Komisja 
zwróciła uwagę na to, że powinno się korzystać ze środków zewnętrznych jeśli jest 
taka możliwość, a nie z gminnych. Z informacji otrzymanych od Pani Kierownik GOPS 
wynika, że jednostka zaczęła partycypować w opłatach powstających podczas 
korzystania z lokali w GOK, ale w 2015 roku jak i w latach wcześniejszych taka 
sytuacja nie miała miejsca. Radna powiedziała, że jeśli chodzi o wypowiedź Radcy 
Prawnego to częściowo przychyla się do jego uwag, ale zaproponowała konsultacje 
prawną podczas przerwy. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że protokół składa się z dwóch części z czego 
pierwsza z nich przedstawia faktyczne dane będące przedmiotem kontroli,                        
a w drugiej są ujęte wnioski pokontrolne. Radny złożył wniosek formalny, aby 
komisja przeredagowała wnioski pokontrolne, aby na najbliższej sesji 
przyjąć protokół w całości. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że sam protokół stwierdza fakty, które 
miały rzeczywiście miejsce i zostały ustalone przez stronę kontrolującą. W kwestii 
drugiej części zawierającej wnioski pokontrolne oraz wskazówki należy je poprawić              
i usunąć uchybienia ponieważ Rada Gminy głosuje nad wnioskami, a nie nad 
protokołem. Radca Prawny uważa, że należy poddać pod głosowanie wnioski 
pokontrolne, które w przypadku przyjęcia przez Radę Gminy należy wykonać,                      
a następnie złożyć sprawozdanie o ich wykonaniu bądź niemożliwości ich wykonania. 

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że z wniosku pokontrolnego nie wynika czy 10 tys. zł 
to zbyt mała bądź zbyt duża kwota aby robić rozeznania cenowe zamówionych 
towarów lub usług. Radny prosi o przeredagowanie tego punktu protokołu. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zaproponowała przyjęcie protokołu, a komisja 
wprowadzi do obrad komisji dyskusję na temat wniosków pokontrolnych, które 
następnie będą przegłosowane na następnej sesji. 
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Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że jest za przyjęciem propozycji radnej 
Gajowniczek. Dodatkowo radna powiedziała, że urząd nie kontrolował GOK pod 
względem zasadności  i celowości wydatkowania przekazanej dotacji w wysokości 
400 tys. zł. co jest jednym z zastrzeżeń komisji. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że nie zgadza się z zapisem 
dotyczącym „ w Urzędzie Gminy Srokowo nie ma ustalonego trybu przekazywania i 
rozliczania się z otrzymanych dotacji podmiotowych” dlatego, że jest to regulowane 
uchwałą Rady Gminy. Dodatkowo Skarbnik powiedziała, że raz na kwartał GOK 
składa sprawozdania z otrzymanej dotacji co jest zawsze terminowo realizowane. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że dwa razy był wysyłany e-mail z 
pytaniem o kontrole związane z wydatkowaniem dotacji przez GOK z wyjaśnieniem, 
że nie ma takiego dokumentu. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że przekazała informację, że 
kompleksowa kontrola w zakresie rozliczenia dotacji nie była przeprowadzana w 
2015r., a były przeprowadzane kontrole zgodnie z planem kontroli. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska dodała, że kontrola dotyczyła prowadzenia 
zadań statutowych przez GOK. 

Radny Piotr Dziadoń złożył wniosek formalny: proponuje nie przegłosować 
protokołu, a po przeredagowaniu (podczas komisji) wniosków 
pokontrolnych poddanie całego protokołu pod głosowanie. 

Radny Krzysztof Mościcki przypomniał wniosek formalny, który został wcześniej 
złożony: proponuje, aby Komisja Rewizyjna przeredagowała wnioski 
pokontrolne, aby na najbliższej sesji przyjąć protokół w całości. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek zaproponowała przegłosowanie 
wniosków złożonych przez radnego Piotra Dziadonia i radnego Krzysztofa 
Mościckiego jako jednego wniosku ze względu na prawie jednakową ich treść. 

Rada Gminy jednogłośnie – 12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła  wniosek w sprawie nieprzyjęcia w 

dniu dzisiejszym protokołu, a po przeredagowaniu wniosków 

pokontrolnych poddanie go pod głosowanie w całości wraz z wnioskami na 

najbliższej sesji Rady Gminy. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 9. i  przed przystąpieniem do realizacji pkt 

10. porządku obrad o godz. 14.25 ogłosiła przerwę, która trwała do godz. 14.47. 

 

 

Pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

10.1. Uchwalenia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Gminie Srokowo na lata 2016-2024. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek powiedziała, że projekt 
uchwały (zał. nr 10) był szeroko omawiany podczas poszczególnych posiedzeń 
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komisji stałych Rady Gminy, a następnie poprosiła o zabranie głosu Panią Kierownik 
GOPS Grażynę Jolantę Niedźwiedzką – Bień. 

Kierownik GOPS Grażyna Jolanta Niedźwiedzka – Bień powiedziała, że Strategia 
Rozwiązywania problemów Społecznych w Gminie Srokowo na lata 2016-2024 jest 
dokumentem niezbędnym i obowiązkowym dla Gminy. Określa ona kierunki działania 
w zakresie pomocy społecznej i integracji społecznej. Podczas opracowania 
dokumentu były prowadzone warsztaty dla mieszkańców gminy oraz była poddawana 
konsultacjom społecznym.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek otworzyła dyskusję. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że podczas omawiania całej strategii na 
posiedzeniu komisji radni ocenili ją jako dokument profesjonalny i bardzo dobrze 
przygotowany. Radny uważa, że do tego dokumentu można byłoby sformułować coś 
w rodzaju „mapy drogowej”, która miałaby na celu wskazanie wcześniej ustalonych 
działań w odpowiedniej kolejności. Jak zawsze mogą się pojawiać problemy 
polegające na określeniu źródeł finansowania poszczególnych przedsięwzięć. Pojawia 
się pewna kwestia, której nie jesteśmy w stanie zdiagnozować i dotyczy tzw. „szarej 
strefy”. To właśnie w tej grupie znajdują się ludzie młodzi i tacy, którzy potrafią coś 
zrobić i mogliby przyczynić się do rozwoju gospodarczego oraz społecznego gminy 
jak również ich całkowite przeciwieństwo (osoby niemające żadnych umiejętności                    
i kompetencji). Należy dodać, że nie mamy dokładnych danych o takich osobach, 
które nie są  nigdzie zarejestrowane przez co trudno jest określić np. rozmiar 
bezrobocia jak również skutki jego występowania.      

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek w związku z brakiem 

dyskusji poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Srokowo na lata 2016-2024, a następnie poddała projekt 

uchwały pod głosowanie.  

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 12 radnych jednogłośnie –                              

12 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXVIII/153/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 listopada 2016r.                    

w sprawie uchwalenia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Gminie Srokowo na lata 2016-2024. 

Kierownik GOPS Grażyna Jolanta Niedźwiedzka – Bień powiedziała, że GOPS zakupił 

samochód i w związku z tym, że jednostka nie posiada garażu poprosiła o pomoc w 

pozyskaniu takiego pomieszczenia. Kolejną poruszoną sprawą było to, że ośrodek 

organizuje Wieczerzę Wigilijną dla osób starszych i samotnych w naszej gminie, a w 

związku z tym Pani Kierownik poprosiła radnych i sołtysów o wskazanie takich osób 

dla pracowników GOPS po to, aby można było je zaprosić na Wigilię. 

Radny Krzysztof Mościcki zapytał kiedy odbędzie się Wieczerza Wigilijna i czy będzie 

zapewniony transport dla osób starszych?  



16 

 

Kierownik GOPS Grażyna Jolanta Niedźwiedzka – Bień powiedziała, że wstępnie 

będzie to 16 grudzień 2016 r. od godz. 12.00. wraz z zapewnieniem dojazdu. Jeśli 

dojdzie do zmiany terminu to wszyscy będą o tym fakcie poinformowani. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 10.1. i  przystąpiła do realizacji  

pkt 10.2. porządku obrad. 

 

10.2. Uchwalenia Programu Współpracy Gminy Srokowo z organizacjami  

pozarządowymi w 2017 r. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek powiedziała, że projekt 
uchwały (zał. nr 11) był szeroko omawiany podczas poszczególnych posiedzeń 
komisji stałych Rady Gminy, a następnie poprosiła o zabranie głosu Panią Sekretarz 
Gminy Małgorzatę Chociełowską. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że zgodnie z art. 5a ustawy o 
działalności pożytku publicznego i wolontariacie nakłada na Gminę obowiązek 
corocznego przygotowania Programu Współpracy Gminy z organizacjami 
pozarządowymi.  Podczas przeprowadzonych konsultacji społecznych nie zgłoszono 
żadnych opinii dotyczących programu jak również projektu uchwały. Sekretarz 
przedstawiła priorytetowe zadania publiczne na 2017 r.:  
-Organizacja działalności na rzecz rozwoju kultury fizycznej, sportu i rekreacji. Zajęcia 
rozwijające sport wśród dzieci i młodzieży. 
-Rozwój i promocja talentów poprzez wspieranie funduszy stypendialnych. 
-Promocja Gminy, promocja rękodzieła i wykonanie maskotki gminnej. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek otworzyła dyskusję. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy mogłaby prosić jako radna i 
przedstawiciel organizacji pozarządowych działających na terenie naszej gminy, aby 
sam proces przygotowywania następnego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi wyglądał trochę inaczej? Chodzi o to, aby najpierw  i przed 
konsultacjami kontaktować się z organizacjami pozarządowymi, a nie dopiero przy 
prowadzeniu konsultacji społecznych. Radna uważa, że projekt współpracy powinien 
powstawać przy wspólnej pracy z organizacjami pozarządowymi, a konsultować  
powinno się dopiero później w szerszym gronie np. z mieszkańcami gminy. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska zapytała czy chodzi o wcześniejsze 
spotkania z organizacjami pozarządowymi, aby porozmawiać na temat programu 
przed przedłożeniem projektu do konsultacji?  

Radna Agnieszka Gajowniczek odpowiedziała, że tak. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek w związku z brakiem 

dyskusji poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Srokowo z 

organizacjami pozarządowymi w 2017 r., a następnie poddała projekt uchwały pod 

głosowanie.  
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Rada Gminy Srokowo w obecności 12 radnych jednogłośnie –                              

12 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXVIII/154/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 listopada 2016r.                    

w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Srokowo z 

organizacjami pozarządowymi w 2017 r. 

 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 10.2. i  przystąpiła do realizacji  

pkt 10.3. porządku obrad. 

 

10.3. Zasad udzielania dotacji celowej na inwestycje z zakresu ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej na terenie Gminy Srokowo. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek powiedziała, że projekt 
uchwały (zał. nr 12) był szeroko omawiany podczas poszczególnych posiedzeń 
komisji stałych Rady Gminy, a następnie poprosiła o zabranie głosu Zastępcę Wójta 
Gminy Pana Marka Olszewskiego. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że w związku z tym, że RIO               
w Olsztynie uchyliła nam poprzednią uchwałę wskazując m.in. to, ze zastosowaliśmy 
w uchwale bardzo szczegółowe rozstrzygnięcia dotyczące sposobu rozliczania tego 
dofinansowania na takiej zasadzie, że powinno ono następować po przedłożeniu 
dokumentów, faktur itd. Jednym z zarzutów, które zostały nam postawione jest to, 
że będzie się to odbywało na zasadzie zrefinansowania poniesionych nakładów, a nie 
na zasadzie udzielonej dotacji. W związku z tym powstał nowy projekt bardzo ogólnej 
uchwały wskazującej kierunki i sposoby udzielania dotacji nie tylko na oczyszczalnie 
przydomowe, ale ogólnie na inwestycje z zakresu ochrony środowiska  i gospodarki 
wodnej.  Na bazie tej uchwały Wójt Gminy na podstawie uchwalonego budżetu przez 
Radę Gminy będzie ogłaszał nabory wniosków związanych z realizacją inwestycji                 
z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej. Do projektu budżetu została 
przyjęta kwota 120 tys. zł na realizację tego typu działań co wpisuje się w treść 
uchwały i zasad, które zostały określone w uchwale. Procedura związana z naborem 
wniosków będzie wyglądała następująco: Wójt Gminy będzie ogłaszał termin naboru     
i (zgodnie ze wzorem wniosku dotacji będącego załącznikiem do uchwały) po 
dokonaniu oceny będzie zawierana umowa (która nie może być załącznikiem do 
uchwały ponieważ kwestie dotyczące wykonania pewnych zadań należy do 
kompetencji organu wykonawczego, a nie organu stanowiącego). Wójt                           
w zarządzeniu, w którym będzie ogłaszał konkurs w sprawie naboru dołączy wzór 
umowy po to, aby osoby zainteresowane wiedziały jaką umowę będą podpisywały 
przed realizacją zadania. Jeśli chodzi o kwestię naboru wniosków to decydująca 
będzie data wpływu wniosku i spełnienie określonych warunków potrzebnych do 
otrzymana dofinansowania, a następnie osoba zainteresowana będzie wpisywana na 
listę. Zastępca Wójta powiedział, że jeśli radni zabezpieczą środki w budżecie na 
określone działania z zakresu ochrony środowiska to ta uchwała będzie mogła 
stanowić podstawę do innych działań jak np. dotyczących usuwania azbestu, ale 
należy pamiętać iż gmina tego nie dofinansowuje (gmina ogłasza tylko przetarg na 
odbiór azbestu) tylko otrzymujemy środki z WFOŚ. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek otworzyła dyskusję. 
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Radna Ewa Dudek zapytała czy o kolejność wniosków i realizacji zadań będą 
decydowały wnioski, które są integralnym załącznikiem dzisiejszej uchwały, a nie 
wnioski, które wpłynęły do budżetu gminy? Radna uważa, że osoby, które złożyły 
wnioski do budżetu są przekonane, że kolejnych dokumentów nie będą musiały 
składać, a w związku z tym dobrze byłoby podkreślić, że wnioskami właściwymi są te 
będące załącznikiem do dzisiejszej uchwały. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że w 14 dni po opublikowaniu 
uchwały i wejściu jej w życie Wójt będzie mógł dokonać ogłoszenia o naborze ze 
wskazaniem pełnej procedury łącznie ze wskazaniem sposobu zawarcia umowy i 
rozliczenia udzielanej dotacji. Wszelkie sygnały dotyczące złożonych wniosków do 
budżetu były sygnałem dla urzędu w kwestii zapotrzebowania i zainteresowania 
mieszkańców budową przydomowych oczyszczalni ścieków. Cała procedura będzie 
mogła się rozpocząć dopiero po podpisaniu zarządzenia przez Pana Wójta i po 
ogłoszeniu naboru konkursowego z określeniem terminu składania wniosku. Istnieje 
możliwość, że w pierwszym kwartale może wpłynąć więcej wniosków niż 
zakładaliśmy i przeznaczyliśmy środków. W takim przypadku kwota 120 tys. zł nie 
zamyka możliwości kolejnego dofinansowania takiej inwestycji ponieważ jeśli 
dojdziemy do wniosku, że jesteśmy w stanie zabezpieczyć jakiekolwiek dodatkowe 
środki to te nakłady będą mogły być zwiększone.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała jak wygląda sytuacja z zapisem dotyczącym 
brania pod uwagę wniosków z gospodarstw zamieszkałych na stałe, aby uniknąć  
realizacji w pierwszej kolejności inwestycji wykonywanych u osób zamieszkałych tylko 
w określonym czasie (np. letnicy)? 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że uchwała ta daje delegacje 
Wójtowi do określenia zasad związanych z realizacją i finansowaniem poszczególnych 
przedsięwzięć. Na etapie przygotowywania szczegółowego regulaminu naboru 
wniosków zostanie to dookreślone iż w pierwszej kolejności będą rozpatrywane 
wnioski dotyczące stale zamieszkałych właścicieli budynków, a dopiero później będą 
mogli starać się o dofinansowanie pozostali mieszkańcy. Rada określa założenia 
programowe, zaś Wójt jako organ wykonawczy dookreśla szczegóły związane                      
z realizacją danego przedsięwzięcia.    

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek w związku z brakiem 

dyskusji poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie 

projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na inwestycje z zakresu 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej na terenie Gminy Srokowo, a następnie 

poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 12 radnych jednogłośnie –                              

12 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXVIII/155/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 listopada 2016r.                    

w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na inwestycje z zakresu 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej na terenie Gminy Srokowo. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 10.3. i  przystąpiła do realizacji  

pkt 10.4. porządku obrad. 
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10.4. Przedłużenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego  

odprowadzania ścieków w Gminie Srokowo. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek powiedziała, że projekt 
uchwały (zał. nr 13) był szeroko omawiany podczas poszczególnych posiedzeń 
komisji stałych Rady Gminy, a następnie poprosiła o zabranie głosu Kierownika 
ZGKiM Pana Stanisława Kachniarza. 

Kierownik ZGKiM Stanisław Kachniarz powiedział, że zakład zgodnie z ustawowym 
terminem 70 dni przed wejściem w życie nowych taryf złożył do Pana Wójta Gminy 
Srokowo propozycję stawek za wodę i ścieki na 2017r.  Po przeprowadzonej analizie 
finansowej gdy stwierdzono, że nie ma większych przesłanek ekonomicznych do 
podwyższenia lub obniżenia obowiązujących stawek zaproponowano, aby w 2017 r. 
cena za wodę wynosiła 3,14 zł brutto za 1m3 oraz 5,98 zł brutto za 1m3 

odprowadzonych ścieków. Do końca ustawowego terminu nie było wiadomo czy 
wejdzie w życie nowe prawo wodne (dotychczasowy projekt przewidywał podwyżki 
za pobór wody tzw. opłatę środowiskową wynoszącą nawet 700% podwyżkę) do 
czasu gdy 18 października Rzecznik Rządu ogłosił, że ceny za wodę w 2017 r. będą 
na tym samym poziomie co w roku bieżącym. Dlatego zakład również pozostawił 
stawki za wodę i ścieki bez zmian. Jednocześnie z dniem 1 stycznia 2017 r. nowe 
prawo wodne nie wejdzie w życie, a najprawdopodobniej zostanie przesunięte na        
dzień 1 kwietnia 2017 r. i oznacza to, iż zgodnie z art. 546 prawa wodnego taryfy 
mogą ulec zmianie w trakcie trwania roku na zasadach określonych w przepisach tej 
ustawy. W nowym prawie wodnym opłata będzie się składała z dwóch członów czyli z 
opłaty stałej- wymierzanej przez Wody Polskie i określanej na podstawie pozwoleń 
wodno- prawnych (przepływy średniodobowe) i opłaty zmiennej – obliczanej na 
podstawie przepływomierzy zamontowanych na koszt Wód Polskich. Dojdzie nowa 
opłata, której dotychczas nie było czyli opłata za wody roztopowe i opadowe, które 
dostają się do zamkniętej kanalizacji sanitarnej.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek otworzyła dyskusję. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że kierownik ZGKiM przedstawił nam 
domniemany stan, który nie wiemy jak będzie wyglądał w rzeczywistości. Radny 
uważa, że stoimy przed pewnym problemem ponieważ mamy w kalkulacji opłatę za 
korzystanie ze środowiska w wysokości 8630 zł, która po wprowadzeniu stawek 
obowiązujących na dzień dzisiejszy (w wysokości 0,70 zł za m3) i przy 
dotychczasowym zużyciu powoduje 86 tys. zł co na dzień dzisiejszy wskazuje nam na 
deficyt. Kolejną sprawą jest opłata za integrowane zezwolenia, a posiadając pięć 
studni możemy się spodziewać prawie 1 mln zł. opłaty, a dodatkowo szykuje się nam  
kolejna opłata za wody roztopowe i opadowe. Radny uważa, że przy tych ilościach 
wód, które przedostają się do naszej kanalizacji i włączając w to dodatkowe opłaty to 
grozi nam pewna katastrofa finansowa. Twierdzi, że nie jest optymistą w co do 
możliwości utrzymania dotychczasowych stawek w ciągu całego przyszłego roku tym 
bardziej, że będziemy musieli podjąć jakieś działania, aby zmniejszyć przedostawania 
się wód opadowych i roztopowych do kanalizacji, a to ponosi za sobą kolejne 
wydatki.  Radny uważa, że w przyszłym roku czeka nas poważne zadanie polegające 
na zbilansowaniu kosztów i przychodów na działalności zakładu. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że należy skupić się na danych 
przedstawionych w kalkulacji, a następnie zapytała Radcę Prawnego czy nie obawia 
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się tym, że uchwała zostanie odrzucona przez organ nadzorczy ze względu na to, że 
przedłużenie czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę można wykonać tylko na jeden rok? Kolejna sprawą jest to, że 
w kalkulacji są uwzględnione pewne dane takie jak wartość niezbędnych przychodów 
jeśli chodzi o zaopatrzenie w wodę ustalono na 360 tys. zł, a na odprowadzanie 
ścieków na kwotę 370 tys. zł.  Analizując zestawienie przychodów za I półrocze 
2016r. wynika iż z wodociągów uzyskano 195 tys. zł, za ścieki prawie 200 tys. zł, a 
więc prognozowane przychody na koniec roku powinny być dwa razy większe. Radna 
zapytała jak takie zestawienie ma się do przedstawionych Radzie Gminy danych 
skoro według niej na wodzie mamy dużą nadwyżkę przychodów nad kosztami?  

Radca Prawny Ryszard Bielański odpowiedział, że nie obawia się odrzucenia przez 
Wojewodę proponowanego projektu uchwały ponieważ zgodnie z art. 24 ust. 9 
mówiącym o tym, że rada może przedłużyć obowiązywanie aktualnych taryf nie 
dłużej niż o rok (nie o dwa lub trzy), a co za tym idzie rada ma prawo corocznie 
przedłużać obowiązywanie dotychczasowych taryf.  

Kierownik ZGKiM Stanisław Kachniarz dodał, że skoro w ubiegłym roku podjęto 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków w Gminie Srokowo to w tym roku może to być 
przedłużenie taryf. Kierownik podkreślił, że przedstawiając kalkulację ujmuje się w 
niej koszty z  ośmiu miesięcy z bieżącego roku oraz czterech miesięcy z roku 
poprzedniego więc generalnie koszty się nie zwiększyły.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w tym roku przy kalkulacji koszty 
administracyjno- biurowe zostały zmniejszone w porównaniu do roku ubiegłego. 
Chodzi o to, że przychody na ściekach zabezpieczą koszty prognozowane natomiast 
na wodzie występuje nadwyżka. Radna nie wie czy 0,70 zł dotacji z budżetu Gminy 
jest potrzebna dla zakładu ponieważ według niej to zakład powinien obniżyć koszt 
wody o 0,70 zł. 

Kierownik ZGKiM Stanisław Kachniarz powiedział, że dopłata 0,70 zł jest dopłatą dla 
mieszkańców, a nie dla zakładu. Jeśli radni nie podejmą kolejnej uchwały to 
mieszkańcy będą mieli wyższe opłaty o 0,70 zł. 

Radna Agnieszka Gajowniczek chciałaby, aby kierownik zmniejszył cenę wody w 
kalkulacji po to aby ją urealnić. 

Kierownik ZGKiM Stanisław Kachniarz odpowiedział, że zakład nie ma stałej 
sprzedaży wody, a do tego należy brać pod uwagę warunki atmosferyczne panujące 
w danym roku ponieważ wahania sprzedaży wody mogą wynosić ok. 10 tys. m3 . 

Radny Piotr Dziadoń zapytała co stoi na przeszkodzie, aby ten projekt uchwały nie 
był przedłużeniem, a zatwierdzeniem taryf? 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że nie byłoby to uchybienie 
ponieważ Wojewoda analizując poprzednią uchwałę jeśli chciałby wnieść do niej 
zarzuty to miał na to 30 dni, ewentualnie w ciągu roku od jej podjęcia  mógł ją 
zaskarżyć do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Skoro Wojewoda z tego nie 
skorzystał to wcześniejsza uchwała została w pełni usankcjonowana. W związku z 
tym skorzystanie z art. 24 ust. 9a nie powoduje sytuacji jakiegokolwiek zagrożenia 
dla obrotu prawnego tej uchwały. Jeśli radni uznają złożoną kalkulację do 
zaakceptowania to może być podjęta uchwała o zatwierdzeniu taryfy. W związku z 



21 

 

tym, że ZGKiM w terminie 70 dni przed złożył wniosek o przedłużenie to uchwała 
powinna odzwierciedlać treść złożonego wniosku z zastosowaniem art. 24 ust. 9a.   

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że według niego koszty są niedoszacowane 
ponieważ energia elektryczna wzrośnie, pozostałe koszty również będą rosły więc już 
na tą chwilę mając jakiekolwiek niedoszacowanie i zmniejszając opłaty może być 
niebezpieczne. Radny uważa, że należy podjąć wysiłek modernizacyjny  zarówno na 
wodzie jak i technologicznie (przy stacjach uzdatniania wody). Jeśli zakład nie będzie 
wypracowywał nadwyżek i jeśli nie będzie przeznaczał ich na modernizację to 
staniemy wobec takiej sytuacji, że w ogóle nie będziemy mieli wody.  

Radna Agnieszka Gajowniczek popiera radnego Mościckiego, ale to o czym radny 
mówił nie wynika z przedstawionych kalkulacji.  

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że dzisiejsza dyskusja odbywa się z 
pominięciem najważniejszego organu jakim jest organ wykonawczy. Ustawa mówi, że 
przedsiębiorstwo wodociągowo- kanalizacyjne składa kalkulację i wniosek do Wójta 
po czym to Wójt przeprowadza weryfikację wniosku i przedstawionych kosztów. Po 
takiej weryfikacji Wójt przedkłada projekt uchwały do rady, która może ten projekt 
przyjąć lub odrzucić. Jeśli radni odrzucą projekt uchwały to muszą przedstawić 
uzasadnienie wskazujące gdzie Wójt naruszył prawo. Radca Prawny powiedział, że 
Pan Kierownik ZGKiM przedstawił kalkulację dla radnych, ale taka sytuacja nie może 
mieć miejsca gdyż Rada Gminy nie ma takich kompetencji aby weryfikować i 
zmieniać propozycje Pana Wójta. W tej chwili powinno się przedłużyć obowiązywanie 
dotychczasowych taryf. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała co będzie gdy rada nie przyjmie takiej 
uchwały? 

Radca Prawny Ryszard Bielański odpowiedział, że w takim przypadku wejdą ceny 
przedstawione przez organ wykonawczy. 

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że jest w stanie zagłosować za podjęciem tego 
projektu uchwały, ale najpierw chce wiedzieć czy w treści zeszłorocznej uchwały nie 
ma słowa „przedłużenie”. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że nie ma takiego 
sformułowania.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy w zeszłym roku została podjęta uchwała 
niezgodnie z przepisami?  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że zgodnie z przepisami i z 
przedstawioną kalkulacją. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w zeszłym roku nie było przedłożonej 
żadnej kalkulacji. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że była. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek w związku z brakiem 
dalszej dyskusji poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia                   
o odczytanie projektu uchwały w sprawie przedłużenia taryf dla zbiorowego 
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zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków w Gminie Srokowo,                      
a następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
 

Rada Gminy Srokowo w obecności 12 radnych większością głosów –                              

11 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  1 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXVIII/156/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 listopada 2016r.                    

w sprawie przedłużenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę                          

i zbiorowego odprowadzania ścieków w Gminie Srokowo. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 10.4. i  przystąpiła do realizacji  

pkt 10.5. porządku obrad. 

 

10.5. Wprowadzenia dopłat do taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków 

na terenie Gminy Srokowo. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek powiedziała, że projekt 
uchwały (zał. nr 14) był szeroko omawiany podczas poszczególnych posiedzeń 
komisji stałych Rady Gminy, a następnie poprosiła o zabranie głosu Zastępcę Wójta 
Gminy Pana Marka Olszewskiego. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że została przedstawiona 
propozycja, aby dotychczasowe dopłaty do taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków 
do urządzeń kanalizacyjnych w wysokości 0,70 zł brutto dla gospodarstw domowych 
pozostawić na tym samym poziomie jak w roku bieżącym. Wysokość dopłat została 
również wprowadzona do projektu budżetu na 2017 r. co jest zgodne z założeniami 
projektu budżetu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek otworzyła dyskusję. 

Radna Ewa Dudek zwróciła uwagę, że już w ubiegłym roku był omawiany problem 
dotyczący tego iż są gospodarstwa domowe zmuszone do wywozu nieczystości. 
Radna uważa, że jakąś część tej dopłaty należałoby przeznaczyć na dofinansowanie 
dla osób korzystających z wywozu szamba ponieważ kwota za wynajem beczkowozu 
jest kwotą dość dużą i niesprawiedliwą ponieważ za wywiezienie 6m szamba 
mieszkaniec Srokowa zapłaci ok. 30 zł, a osoba mieszkająca 2 km dalej zapłaci ok. 
130 zł. radna proponuje, aby pewna część tej kwoty przeznaczyć na dofinansowanie 
opłat związanych z wywozem nieczystości przydomowych. Radna poruszyła ten 
temat na sesji ze względu na to iż podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej oraz 
Komisji Edukacji i Spraw Społecznych nie były obecne osoby mogące odpowiedzieć 
na pytania radnych. 

Kierownik ZGKiM Stanisław Kachniarz powiedział, że zgodnie z przepisami ustawy o 
zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków to takie 
możliwości nie są w niej przewidywane. Jedyną rzeczą, którą można wprowadzić 
przez podjęcie uchwały jest dopłata do jednej z grup taryfowych. Kierownik ZGKiM 
powiedział, że na terenie Gminy Srokowo tylko kilka gospodarstw korzysta z wywozu 
szamba. 

Radna Ewa Dudek powiedziała, że dopłaty radni mogą przegłosować lub nie, a 
pieniądze przeznaczone na tę dotację w budżecie mogą być przeznaczone na inny 
cel. Jeśli chodzi o to, że na terenie gminy jest mało gospodarstw korzystających z 
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wywozu szamb to możliwe iż jest to spowodowane zbyt wygórowaną ceną za taką 
usługę. Radna uważa, że jest to nieuczciwe podejście do problemu jeśli nie robi się 
nic aby koszty odbioru ścieków na terenie jednej gminy były jednakowe lub zbliżone. 

Radny Marek Stachurski zwrócił uwagę na problem gospodarstw, które mogły być 
przyłączone do zbiorczej sieci kanalizacyjnej, a nie są. Radny uważa, że należy 
zobligować te gospodarstwa do podłączenia się ich do kanalizacji. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że w kwestii dotyczącej dopłat to 
ustawodawca przewiduje tylko i wyłącznie dopłaty przy odprowadzaniu ścieków do 
urządzeń kanalizacji sanitarnej zbiorczej. Nie przewiduje się jakichkolwiek dopłat w 
stosunku do odbioru ścieków „zbiorników szczelnych”. Pojawiają się podejrzenia, że 
zbiorniki celowo są rozszczelniane po to, aby jak najmniejsza ilość ścieków była 
później wywożona na oczyszczalnię. Wtedy pojawia się problem ponieważ odbierany 
ściek jest bardzo zagęszczony i zagniły stanowiący kilkudziesięciokrotnie wyższy 
ładunek niż zwykły ściek komunalny, a w związku z tym zwiększone są koszty 
oczyszczania ścieków.  Dodatkowo gmina ma obowiązek przeprowadzić kontrolę w 
terenie z pełną inwentaryzacją zbiorników bezodpływowych z zobowiązaniem 
mieszkańców do przedkładania przynajmniej raz w roku dokumentu 
poświadczającego odbiór ścieków z ilością oddanego ścieku na oczyszczalnię. Jeśli 
chodzi o zabezpieczenie osób, które nie mają możliwości podłączenia się do sieci 
kanalizacji sanitarnej i w najbliższym czasie nie będą mogli tego uczynić nawet w 
kwestii oczyszczalni przydomowych to nie ma możliwości, aby udzielić takim 
mieszkańcom wsparcia finansowego. Ustawa o samorządzie gminnym pozwala na 
realizacje zadań i dofinansowanie do realizacji zadań, ale tylko i wyłącznie w 
przypadku zaspokajania zbiorowych, a nie indywidualnych potrzeb mieszkańców. 

Radna Ewa Dudek powiedziała, że do momentu gdy nie podniesiono o ponad 200% 
opłat za wywóz nieczystości to odbieranie szamba było częstsze niż w dniu 
dzisiejszym, gdyż mieszkańcy chętniej zgłaszali zapotrzebowania na takie usługi. 

Kierownik ZGKiM Stanisław Kachniarz powiedział, że nie było takiego przeskoku 
cenowego, a jedynie zmiana podatku Vat z 8% na 23%. Poza tym zmiana stawki 
podatkowej nie miała wpływu na ilość usług świadczonych przez zakład. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała kiedy Pan Kierownik porozumie się z 
pracownikami Urzędu Gminy i ustali czy istnieje możliwość odpowiedniego 
skalkulowania kosztów transportu? 

Zastępca Wójta Marek Olszewski powiedział, że aby uczciwie podejść do wywozu 
nieczystości to należałoby pobrać z każdego zbiornika bezodpływowego próbkę           
i oddać ją do analizy celem określenia ładunku zrzucanego na oczyszczalnię. Na 
chwilę obecną każde gospodarstwo musiałoby pokryć koszty rzędu ponad 100 zł. od 
próbki. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że radnym chodzi o to, że należy 
zastosować subsydiowanie skrośne, zabrać z innej puli fundusze po to, aby dać 
naszym mieszkańcom równe szanse na wywóz nieczystości. Radna zaproponowała, 
aby określić cenę Wywozu szamba za km np. 0,05 zł + Vat i zobaczymy jak będzie 
wyglądała sytuacja pod warunkiem, że wywóz szamba będzie się odbywał 4 razy                
w roku. 
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Zastępca Wójta Marek Olszewski odpowiedział, że takiej działalności nie można 
dotować. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że jej chodzi o ustalenie ceny przez 
ZGKiM. 

Zastępca Wójta Marek Olszewski odpowiedział, że cena musi być oparta o koszty. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że nie może się zgodzić z tym, że jest to 
zgodne z rzeczywistością. 

Kierownik ZGKiM Stanisław Kachniarz powiedział, że cena usługi beczkowozem 
obejmuje stawkę godzinową. Więc dojazd na terenie Srokowa jest bardzo krótki, ale 
inaczej już się przedstawia dojazd ciągnikiem na Wyskok, Silec i inne miejscowości 
położone w dalszej odległości. Dlatego też opłata ta może się różnić ze względu na 
stawkę godzinową. 

Radna Ewa Dudek powiedziała, że warto byłoby przeanalizować odległości                       
w kwestii przejazdu beczkowozem ponieważ do jej miejscowości czas przejazdu 
wynosi np. 40 min. gdzie samochodem jedzie się 5 min.  

Kierownik ZGKiM Stanisław Kachniarz powiedział, że czas 40 min. obejmuje obie 
strony przejazdu poza tym każdy zamawiający potwierdza wykonanie usługi wraz              
z podpisaniem karty drogowej. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek w związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o 

odczytanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia dopłat do taryf za zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Srokowo, a następnie poddała projekt 

uchwały pod głosowanie.  

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 12 radnych większością głosów –                              

11 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  1 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXVIII/157/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 listopada 2016r.                    

w sprawie wprowadzenia dopłat do taryf za zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie Gminy Srokowo. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 10.5. i  przystąpiła do realizacji  

pkt 10.6.i 10.7. porządku obrad. 

 

10.6.  Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2021. 

10.7.  Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016r. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek powiedziała, że 
projekty uchwał (zał. nr 15 i 16) był szeroko omawiane podczas poszczególnych 
posiedzeń komisji stałych Rady Gminy, a następnie poprosiła o krótkie omówienie 
projektów uchwał Panią Małgorzatę Cwalina Skarbnik Gminy. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej dotyczą decyzji Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, które zwiększają 
bądź zmniejszają dochody budżetu gminy i nie wprowadzając żadnych zmian 
przedsięwzięć. Zmiana dotyczy limitu przedsięwzięć ponieważ zostały zwiększone 
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kwoty np. na oświetlenie. Jeśli chodzi o zmiany w budżecie to dotyczą one 
zwiększenia po stronie dochodów dotyczą decyzji Wojewody Warmińsko-Mazurskiego  
nr  327/16  z dnia  10 listopada   2016 sprawie zwiększenia środków na  zadania 
zlecone w zakresie administracji państwowej o kwotę 2 270zł. Decyzja Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego Nr 319/16 z dnia 9 listopada br. w sprawie zmniejszenia  
środków na dofinansowanie zadań własnych w zakresie opłacania składek 
zdrowotnych w części gwarantowanej przez budżet państwa  o kwotę 164 zł. Decyzja 
Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr 338/16 z dnia  15 listopada  br.  w sprawie 
zmniejszenia  środków na wydatki związane z zadaniami - obsługa  Karty Dużej 
Rodziny - kwota  5 zł. Decyzja Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr 333/16 z dnia  
15 listopada br. w sprawie zmniejszenia środków na wypłaty dodatków 
energetycznych  i obsługę tego zadania 341 zł. Decyzja Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego Nr 334/16 z dnia  15 listopada br. w sprawie zmniejszenia  środków na   
opłacanie  składki zdrowotnej jako zadania zleconego o kwotę 404 zł, zmniejszenie 
środków na wypłaty świadczeń wychowawczych  o kwotę 58 825 zł, oraz 
zmniejszenie środków na  zasiłki okresowe  o kwotę 24 343 zł. Decyzja Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego  Nr 359/16 z dnia 28 listopada 2016r  w sprawie zwiększenia 
środków na  wypłaty gratyfikacji dla pracowników  GOPS w  szczególności 
pracowników socjalnych  6 022 zł.  
Dokonano zmiany klasyfikacji rozdziału na dotację  z WFOŚiGW na  usuwanie 
azbestu z rozdz. 90019 na rozdz. 90095  zarówno po stronie dochodów i wydatków.  
Poza zwiększeniem i zmniejszeniem  po stronie wydatków  skutków wprowadzenia 
wyżej wymienionych zmian dokonuje się następujących przeniesień:  
Zwiększenie środków  na wprowadzone  szacunkowo w październiku nowe  zadanie 
inwestycyjne (kwota wynikająca z zawarcia umowy) - budowa drogi stykającą się               
z drogą do  Jankowic (odcinek 50 m.b.) przy drodze powiatowej drogi Nr 1584                    
o kwotę  20 000 zł tj. do kwoty zadnia 40 000 zł.  
Fundusz sołectwa Wilczyny zwiększenie środków na  zakup ciągniczka do koszenia 
trawy oraz odśnieżarki - o kwotę 1800 zł w związku z rezygnacją  z zakupu kosiarki.  
Zwiększenie  o kwotę 4500zł środków na zadanie związane z budową kanalizacji                  
i sieci wodociągowej III etap- opracowanie analizy opłacalności zadnia. 
Wprowadzenie dwóch zadań tj. zakup map do opracowania dokumentacji na 
przebudowę dróg Kosakowo-Wilczyny i Leśny Rów od drogi 650 do Złotego Pola-  
łącznie o kwotę 4000zł. 
Zmniejszenie po stronie wydatków na zadania inwestycyjne:  
-zmniejszenie środków do zrealizowanych potrzeb w br. o kwotę 8000 zł środków na  
budowę pomostu nad J. Rydzówka,  
- zmniejszenie środków o kwotę 5000 zł na zakup komputerów w UG              
(oprogramowanie jest odrębnym wydatkiem bieżącym) oraz o kwotę 51 695zł na 
zakup autobusów związku z pełną realizacją zakładanych zakupów, 
- zmniejszenie o kwotę 26 431,31zł na modernizację oczyszczalni ścieków                       
w Srokowie. 
Ustalenie zakresu wykonywanego oświetlenia - zabezpieczenie  wykonania 
oświetlenia na ul Leśnej w Srokowie, w Solance, Szczeciniaku Chojnicy i miejscowości 
Suche Doły oraz  oświetlenia przystanków w Sińczyku. 
Wydatki bieżące dotyczą:  
Przeniesienia pomiędzy paragrafami w rozdz. 01095 w zadaniach zleconych     
(akcyza)  do potrzeb w paragrafach.  
Zwiększenie na płace i pochodne na pracowników interwencyjnych i robót 
publicznych pod zapotrzebowanie kosztów do końca roku o kwotę 18 791,26zł oraz 
na ubezpieczenie dróg  o kwotę 204 zł i fundusz socjalny o kwotę 7613,05zł, zakup 
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materiałów na drogi - 10 000zł, zmniejszenie o kwotę  7 357,42 zł na zadaniu 
utrzymanie kompleksu nad J Rydzówka i zwiększenie o 400zł na usługach,  tj. do 
potrzeb tego roku.  
W administracji  zwiększenie o kwotę 1 000 zł na opłacenie składki PFRON, na 
umowy zlecenia o 200 zł,  na materiały tj. zakup mebli do USC o kwotę 5000zł, na 
szkolenia o 2500 zł. Promocja - zwiększenie na zakup materiałów promocyjnych                   
o kwotę 4000 zł i zmniejszenie na zakup usług o kwotę 2 000zł. Przeniesienia             
w rozdziale urzędy naczelnych organów władzy (na aktualizację spisów wyborców              
o  kwotę 4,05zł, OSP-zwiększenie na składki ZUS o kwotę 150zł oraz na zakup 
materiałów  o kwotę 2000zł. Dowożenie dzieci - na ZUS -1294zł  Fundusz Pracy                
128 zł , materiały - 10 000 zł, energię w hali autobusów zwiększenie o 500 zł,  zakup 
usług o 7200 zł.  
Zmniejszenie w rozdz. 90004 o kwotę 2154,50zł w tym z funduszu sołectwa 
Jankowice kwota  1066,41 z przeznaczeniem na zakup wyposażenia do świetlicy  
Fundusz sołectwa Bajory przeniesienie kwoty 150zł pomiędzy materiałami a usługami 
na transport ławeczek,    
Zmniejszenie na materiałach - na zakup materiałów do oświetlenia ulic  o kwotę 
1500zł oraz  zwiększenie o kwotę 5000 zł na wykonanie dokumentacji na  oświetlenie 
w miejscowości Suchodoły. Zwiększenie o kwotę 2000zł na zakup materiałów na 
remonty świetlic.   
Przeniesienia wydatków w Szkole Podstawowej i Gimnazjum dostosowane do 
ostatecznych potrzeb tego roku  w ramach środków tych szkół.  
GOPS - zmiany dotyczą przeniesień w zadaniach własnych i zleconych pomiędzy 

rozdziałami i paragrafami. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek otworzyła dyskusję,       

a w związku z jej brakiem  poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 

Dziadonia o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2016-2021, a następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 12 radnych jednogłośnie –                              

12 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXVIII/158/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 listopada 2016r.                    

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2021. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek otworzyła dyskusję       
w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016 r. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała jak należy rozumieć „ustalenia z zakresu 
wykonywanego oświetlenia” chodzi o zmniejszenie czy zwiększenie? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że chodzi o dookreślenie 
konkretnych lokalizacji miejscowości w których będzie wykonywane oświetlenie. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy wiadomo już gdzie będą solary, a gdzie 
podłączenia standardowe do sieci? 

Zastępca Wójta Marek Olszewski odpowiedział, że zgodnie ze wszelkimi 
uzgodnieniami w sprawie uzupełnienia oświetlenia w Szczeciniaku, w Chojnicy                         
i w Solance. Zostały uzupełnione dodatkowe punkty świetlne w Szczeciniaku                      
w Chojnicy oraz przy ul. Leśnej w Srokowie. Będzie jeszcze wykonany dodatkowy 
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punkt w Solance przy placu zabaw, dwa oświetlenia solarne przy przystankach                          
w Sińczyku oraz dwa punkty w Suchodołach. Na dzień dzisiejszy są to te lokalizacje, 
które chcemy zrealizować do końca roku w ramach posiadanych środków. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy z planowanych lamp solarowych                     
i hybrydowych zostają tylko te w Sińczyku, a reszta to są przyłącza sieciowe? 

Zastępca Wójta Marek Olszewski odpowiedział, że tak. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała co będzie z projektami? 

Zastępca Wójta Marek Olszewski odpowiedział, że projekty zostały przyjęte do 
budżetu przyszłorocznego ponieważ są to tylko uzupełnienia na istniejących 
instalacjach.  

Radna Ewa Dudek zapytała czy do końca roku oświetlenia będzie na Suchodołach? 

Zastępca Wójta Marek Olszewski odpowiedział, że nie, ale będą postawione lampy     
z zawieszeniem i podłączeniem oświetlenia w przyszłym roku. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał czego dotyczą usługi nad jeziorem Rydzówka? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że usługi dotyczą wywożenia 
śmieci i nieczystości. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek poprosiła 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie projektu uchwały 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016 r., a następnie poddała projekt 

uchwały pod głosowanie.  

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 12 radnych jednogłośnie –                              

12 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXVIII/159/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 listopada 2016r.                    

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016 r. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 10.6 i 10.7.. i  przystąpiła do realizacji  

pkt 10.8. porządku obrad. 

 

10.8.  Przystąpienia Gminy Srokowo do realizacji projektu                            

pn. „E- kompetencje bez barier”. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek powiedziała, że projekt 
uchwały (zał. nr 17) radni otrzymali przed sesją Rady Gminy, a następnie poprosiła      
o zabranie głosu Zastępcę Wójta Gminy Marka Olszewskiego. 

O godz. 16.40 obrady opuścił radny Krzysztof Mróz – stan 11 radnych. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że w związku z tym iż po 
rozstrzygnięciach konkursowych Warmińsko - Mazurski Zakład Doskonalenia 
Zawodowego  wygrał konkurs na realizację projektu pod nazwą „E – kompetencje 
bez barier” jest to projekt skierowany do mieszkańców z trzech województw : 
warmińsko- mazurskie, mazowieckie i lubelskie czyli do 65 gmin i łącznie do 8869 
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mieszkańców. Projekt ten zakłada m.in. przeprowadzenie pełnych diagnoz                
i przygotowania konkretnych programów wsparcia dla mieszkańców z tych gmin                 
w zakresie podnoszenia swoich kompetencji związanych z korzystaniem z E – usług             
w różnych obszarach np. edukacyjnych, finansowych, umiejętności komunikacyjne, 
poszukiwania pracy, z kontaktowaniem się z urzędami z możliwością składania 
wniosków, w zakresie zdrowia, zapoznawanie się z informacjami zawartymi w 
portalach zdrowotnych itd. Kwestia dotycząca przystąpienia do tego projektu 
związana jest z deklaracją ze strony gminy, że jesteśmy takim projektem 
zainteresowani i że będziemy uczestniczyli w nim bez wkładu finansowego, a w 
zamian udostępnimy część swojej infrastruktury do realizacji projektu (dostęp do 
świetlic, do sprzętu komputerowego) włącznie ze znalezieniem koordynatorów 
projektu w ramach odpłatnej pracy na terenie gminy na rzecz ZDZ. Projekt będzie 
realizowany z początkiem grudnia 2016 r. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy Warmińsko - Mazurski Zakład 
Doskonalenia Zawodowego w Olsztynie jest instytucją rządową czy też prywatna? 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że jest to jednostka 
zarejestrowana jako placówka edukacyjna. Wcześniej organem prowadzącym ZDZ 
był Wojewoda Warmińsko- Mazurski, a teraz pracują na własny rozrachunek i są 
zarejestrowani jako jednostka edukacyjna i działają na  terenie całego województwa.  

Radna Ewa Dudek zapytała w jakich miejscowościach będzie realizowany projekt? 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że w Jegławkach, Solance            
i w Srokowie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek w związku z brakiem 
dalszej dyskusji poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia                   
o odczytanie projektu uchwały w sprawie Przystąpienia Gminy Srokowo do realizacji 
projektu  pn. „E- kompetencje bez barier”, a następnie poddała projekt uchwały pod 
głosowanie.  
 

Rada Gminy Srokowo w obecności 11 radnych jednogłośnie –                              

11 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXVIII/160/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 listopada 2016r.                    

w sprawie przystąpienia Gminy Srokowo do realizacji projektu                            

pn. „E- kompetencje bez barier”. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 10.8. i  przystąpiła do realizacji  

pkt 11. porządku obrad. 
 

Pkt.11 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek  w związku z 
wniesieniem zapytań przez radnych poprosił o udzielenie na nie odpowiedzi. 

1.Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy będzie udostępniony na stronie BIP 
Srokowo protokół z kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie wraz           
z zaleceniami pokontrolnymi? 
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Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że nie otrzymaliśmy 
jeszcze zaleceń pokontrolnych, a w momencie ich otrzymania będą one udostępnione 
w BIP Srokowo. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 11. i  przystąpiła do realizacji pkt 12.  
porządku obrad. 

Pkt. 12. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Srokowo Regina Wieczorek poprosiła o składanie 
wolnych wniosków, informacji i oświadczeń. 

1.Radny Piotr Dziadoń  odczytał stanowisko Rady Gminy Kętrzyn z dnia                            
24 października 2016 r. w sprawie realizacji projektu budowy ścieżek rowerowych na 
terenie powiatu kętrzyńskiego. 

2.Radny Piotr Dziadoń  odczytał apel Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia                              
26 października 2016 r. w sprawie dotyczącej Szpitala Powiatowego w Kętrzynie. 

3.Radny Piotr Dziadoń  odczytał zaproszenie dla wszystkich mieszkańców Gminy 
Srokowo na uroczyste otwarcie tablicy Epitafijnej, które odbędzie się 10 dnia grudnia 
2016 r. o godz. 14.00 w Kościele wyznania Ewangelicko – Augsburskiego w 
Srokowie.  

4.Zastępca Wójta Marek Olszewski powiedział, że dnia 6 grudnia 2016 r. w Sali 
Kominkowej w Starostwie o godz. 9.00 odbędzie się spotkanie w sprawie realizacji 
ścieżek rowerowych. Na to spotkanie zostanie wytypowanych dwóch przedstawicieli z 
Gminy Srokowo. Do tej pory nie mamy stanowiska Marszałka Województwa 
Warmińsko- Mazurskiego. 

Radny Piotr Dziadoń  powiedział, że dnia 7 grudnia 2016 r.  odbędzie się spotkanie     
z Marszałkiem w tej sprawie. 

5.Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek powiedziała, że należy się 
zastanowić nad wygospodarowaniem garażu dla GOPS-u oraz miejsca w którym 
będzie można przetrzymywać łódź strażacką jak również sprzęt sołecki.  

6.Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek powiedziała, że Stowarzyszenie 
„Nasza Solanka” wydało kalendarz, który można kupić za kwotę 20 zł celem wsparcia 
młodego stowarzyszenia. 

7.Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek powiedziała, że wszystkie 
chętne osoby do nieodpłatnego otrzymania ramki na tablicę rejestracyjną mogą 
zgłaszać się do Urzędu Gminy do Referatu Gospodarki Terenowej. 

8.Radna Ewa Dudek powiedziała, że mieszkańcy miejscowości Sówka i Suchodoły 
wystosowali pismo do Rejonu Dróg Wojewódzkich  z prośbą o wyrównanie drogi przy 
rozwidleniu z droga asfaltową. Ze względu na to, że nie otrzymano jeszcze żadnej 
odpowiedzi radna zapytała czy urząd ze swojej strony mógłby zainterweniować w tej 
sprawie? 

Zastępca Wójta Marek Olszewski powiedział, ze przeprowadzi rozmowę z Dyrektorem 
Dróg Powiatowych. 
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9.Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że zima znowu zaskoczyła Srokowo. 
Radna zapytała czy coś się zmieniło w tym względzie w porównaniu z rokiem 
ubiegłym i dlaczego nie używamy naszego sprzętu? Radna poprosiła o wsparcie 
radną Powiatu Kętrzyńskiego Panią Alicję Kamińską w sprawie odpowiedniego 
utrzymania dróg wojewódzkich ponieważ sytuacja, która miała miejsce podczas 
ostatniego ataku zimy nie powinna się powtórzyć. Na drodze wojewódzkiej nie 
pojawiła się ani jedna piaskarka co spowodowało bardzo duże utrudnienia jak 
również niebezpieczeństwa wypadków w ruchu drogowym. 

Radna Powiatu Kętrzyńskiego Alicja Kamińska powiedziała, że jest to droga 
wojewódzka i powinna być utrzymana w należyty sposób.  

10.Radna Powiatu Kętrzyńskiego Alicja Kamińska przedstawiła realizowane zadania 
przez powiat Kętrzyński do których należały: 
-Dokonano odbioru mostu w Bajorach. 
-W przyszłym tygodniu dojdzie do odbioru drogi Srokowo- Jankowice, ulicy Brzozowej 
i chodnika w Jegławkach. 
-W projekcie budżetu na 2017 r. w zadaniach inwestycyjnych znalazł się I etap 
remontu drogi Silec – Surwile. 
-Dom Pobytu Dziennego w Reszlu nie powstanie ponieważ zadanie nie zostało 
przyjęte do realizacji i trzeba będzie zwrócić dotację.  
-Będą zakupione dwa samochody dla osób niepełnosprawnych dla Domu Pomocy 
Społecznej i do SOSW dzięki wsparciu ludzi dobrej woli, którzy wpłacili brakującą 
kwotę 13600 zł. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zamknęła pkt 11. i  przystąpiła do realizacji pkt 12.  
porządku obrad. 

 

Pkt 12. 
Zamknięcie obrad sesji. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Regina Wieczorek wypowiadając formułę            
„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XXVIII sesji Rady Gminy 
Srokowo”  po czym o godz. 17.20 zamknęła obrady sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 30 stron i 17 załączników. 

 
 
                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                        
                                                                                       Aleksander Kamiński 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:   
 Olga Szostek 


